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Készült: Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének, a Városháza 

nagytermében tartott, 2007. december 11-i rendkívüli üléséről 
  

Jelen vannak: Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester  
 11 települési képviselő: 
 Antal Ferenc, Daróczi Tiborné, Dr. Havasi Zoltán, Dr. Kerényi 

Csaba, Kolosiné dr. Percze Zsuzsanna, Makovinyi Sándor, Pintér 
Sándor, Smelkó István, Szenográdi Ferenc, Takács Béla, Vizi Zoltán  

 Bartusné dr. Sebestyén Erzsébet címzetes főjegyző 
 Pifka Vince mb.aljegyző 
 Kissé Szita Mária pénzügyi és intézményirányítási osztályvezető 
 Horváth Róbert építési műszaki és vagyonkezelő osztályvezető 
 Klagyivik Mária jegyzőkönyvvezető 
  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, és az 
ülést 1600 órakor megnyitja. Varga Béla képviselő úr igazoltan van távol, más irányú 
hivatalos elfoglaltsága miatt, Sümegi Tamás képviselő jelezte, hogy később fog 
érkezni. 
 
Javaslatot tesz az ülés napirendjére a meghívó szerint. A rendkívüli ülés összehívását 
indokolta, hogy a „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és 
fejlesztése” c. pályázat előkészítésével kapcsolatos közbeszerzési eljárásokat minél 
előbb meg kell indítani. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirendet egyhangúlag elfogadta. 
 
NAPIREND: 
 
1. Javaslat Szécsény Város Önkormányzata 2007. évi közbeszerzési tervének 

módosítására  
2. Javaslat a „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” c. 

pályázat előkészítésével kapcsolatos közbeszerzési eljárás megindítására 
3. Egyebek 
 a./ Tájékoztatók, képviselői kérdések 
 
 
1.  Javaslat Szécsény Város Önkormányzata 2007. évi közbeszerzési tervének 

módosítására  
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

Előterjesztő: Kolosiné dr. Percze Zsuzsanna alpolgármester 
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Kolosiné dr. Percze Zsuzsanna alpolgármester 
A hatályos jogszabályok szerint lehetőség van a közbeszerzési tervet év közben 
módosítani. A második napirend keretében tárgyalandó a közbeszerzési eljárások nem 
voltak ismertek a terv készítésekor márciusban, ezért kéri most a képviselő-testületet 
az előterjesztés szerinti módosítás elfogadására. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Az előterjesztés szerint bocsátja szavazásra a határozati javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 11 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
220/2007.(XII.11.) számú határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2007. évi 
közbeszerzési tervét az alábbi egyszerű közbeszerzési eljárásokkal 
módosítja: 
 
- „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” 
c. pályázat beadásához szükséges pályázat előkészítése és pályázat 
írása a nevezett pályázati felhívás és a hozzá kapcsolódó útmutatók, 
dokumentációk szerint” 
 
- „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” 
c. pályázat beadásához szükséges megvalósíthatósági tanulmány 
elkészítése. Ezen belül Endrefalva, Nagylóc, Piliny, Varsány, 
Hollókő, Nógrádmegyer, Rimóc, Ludányhalászi, Nógrádsipek, 
Szécsény, Magyargéc, Nógrádszakál, Szécsényfelfalu 20.533 lakosát 
magába foglaló térség egészségügyi járóbeteg-szakintézeti ellátás 
egészségügyi szakmai feltételrendszerének kidolgozása, különös 
tekintettel a pénzügyi-finanszírozási és fenntarthatósági modell 
számításokra” 
 
- „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” 
c. pályázat beadásához szükséges „Engedélyes terv és egyéb 
dokumentumok készítése. (Építésnél munkanemekre lebontott 
műszaki költségbecslés, orvostechnológiai eszközök berendezések 
összeállítása, árajánlattal alátámasztása, infotechnológia kialakítása, 
árajánlattal alátámasztása) 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Alpolgármester 

 



 3 

2.  Javaslat a „Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és 
fejlesztése” c. pályázat előkészítésével kapcsolatos közbeszerzési eljárás 
megindítására 

 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Kolosiné dr. Percze Zsuzsanna alpolgármester 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Kéri a képviselők kérdéseit, véleményét az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
A megvalósíthatósági tanulmány készítésére is közbeszerzési eljárás megindítására 
van előterjesztés. Kérdése, hogy ezt megelőzően is készült tanulmány ebben a 
kérdésben. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Előzetes egyeztetések történtek a kérdésben. Amikor a pályázati lehetőséget júniusban 
ismertették, még úgy volt, hogy a többcélú kistérségi társulás adhatja be a pályázati 
anyagot. Ezért a társulás megállapodást kötött a Regionális Fejlesztési Holdinggal 
előzetes tanulmányterv összegállítására. A most megjelent pályázati kiírás szerint az 
ingatlan tulajdonosa, tehát Szécsény Város Önkormányzata nyújthatja be a pályázatot. 
Ezért a pályázati kiírásnak megfelelően el kell készítenünk bizonyos tanulmányokat, 
melyekre egyszerű közbeszerzési eljárást indítunk. 
A korábban elkészíttetett tanulmányterv egy vázlat, s ehhez OEP adatokat kellett 
bekérnünk, mert az is tartalmazni kellett, hogy mit akarunk, és mit lehet csinálni a 
szakmai egyeztetéseken.  
A kistérségi önkormányzatokkal együtt egy gazdasági társaságot kell majd létrehozni, 
amely öt évig biztosítja majd a pályázattal során megvalósuló kistérségi járóbeteg 
szakellátó központot.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Kérdése, hogy szakmai működtetését fogja biztosítani? 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
A pályázatot úgy kell beadni, hogy három tervet kell készíteni. Kell készíteni egy 
megvalósíthatósági tanulmányt, el kell készíteni az építési tervet, és kell készíteni egy 
szakmai programot. A kistérség a szakmai program keretében, miután a pályázati 
feltételek azt tartalmazzák, hogy létre kell hozni egy gazdasági társaságot az öt éven 
belüli működtetésre, tehát a szakmát úgy kell összeállítani, hogy ez a gazdasági 
társaság reményeink szerint önkormányzati plusz biztosítása nélkül tudja ezt 
működtetni. A kistérség szerepe óriási lesz, de ennek a társaságnak a megalakítása 
még nem aktuális. Erre a szakmai műhely meg fogja tenni javaslatát, valószínűleg egy 
non profit társaságot kell majd létrehozni a 13 település részvételével.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
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A megvalósíthatósági tanulmány nem foglalkozik a pénzügyi kérdésekkel, tehát a 
fenntarthatóság kérdésével csak szakmai oldalról foglalkozik. Pedig a pénzügyi 
megfelelés fontos kérdés, mert felvállalunk olyan dolgokat, amelyeknek aztán 
bizonyos hatásai vannak költségvetésünkre. 
Kérdése, készül-e olyan tanulmány, amely még a közbeszerzési eljárás lezárása előtt 
pénzügyi szempontból is vizsgálni fogja ezt a kérdést?  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Ezt a három közbeszerzést nem érinti ez a terv, azt majd a pályázathoz kell elkészíteni, 
mert be kell mutatni, hogy milyen feladatot és hogyan akarunk ellátni, milyen 
óraszámban, mindent pontosan kimutatva. A társulás ülésén már megbeszélték, hogy 
rendben van, fejlesztünk, de olyan pénzügyi konstrukciót kell készíteni, hogy minden 
perce ki legyen használva az intézménynek, mert egy önkormányzat sem tud vállalni 
további pénzügyi kötelezettséget.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Az OEP-től jövő támogatás tudjuk, hogy hogyan működik. Ha ez financiálisan nem 
lesz megfelelő, tehát nem lesz elég beteg, aki idejön, hanem más intézményt fog 
választani, akkor gond lesz. Ugyanis nekünk ezt működtetni kell tovább, tehát a 
felelősség az önkormányzatoké. Nagyon fontos kérdések ezek, amelyeket pontosan 
meg kell határozni. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Ezt a szakmai anyagnak is tartalmazni kell a pályázathoz. Ezért kértünk adatokat, mert 
a betegforgalom alapján számították ki, hogy mi az amire alapozhatjuk a rendeléseket, 
alapozhatjuk a finanszírozást. Például szuper laboratóriumot nem tudunk csinálni, erre 
majd megállapodást fogunk kötni valamelyik megyei kórházzal, mert ezt nem tudjuk 
megfinanszírozni. 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Nagyon jól tudjuk, hogy a kórház is eredményorientált, neki sem mindegy, hogy hány 
beteget látnak el, mert a szerint kapják a finanszírozást.  Ha mi ezzel a kistérségi 
járóbeteg központtal elveszünk a jelenlegi rendszeréből betegszámot, akkor kérdés az, 
hogy az ő kiépített rendszere és a mi rendszerünk összefuttatása során, nehogy 
elvigyen tőlünk embereket, tehát hogy megfelelő számú beteg legyen. Volt már 
tárgyalás a kórházzal ez ügyben? 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Úgy egyeztünk meg, hogy a szakmai kérdések megbeszélése érdekében a legrövidebb 
időn belül a két kórház vezetésével összeülünk. Balassagyarmati kórház tekintetében 
fontos a laboratórium, az összekapcsolási lehetőség miatt, és a megyei kórház 
tekintetében pedig, hogy az a súlyponti kórház, valamint hogy a tüdőszűrő intézményt 
ő működteti. Tehát vannak olyan szakmacsoportok, amelyekre szinte kötelező a 
megállapodás megkötése. Mivel egy polgármester sem egészségügyi szakember, ezért 
várjuk azt a javaslatot, hogy melyek azok a témák, amiket egyeztetni kell, meg kell 
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tárgyalni a pályázat benyújtása előtt. A tervező január első hetében olyan tervet készít, 
amit be tudunk mutatni nemcsak az orvosoknak, hanem a képviselő-testületnek is, 
hogy a testület is lássa, hogyan fog kinézni a rendelőintézet.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Úgy látja, hogy a megvalósíthatósági tanulmányban egyébként néhány ilyen kérdés 
szerepel.  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Úgy szeretnénk ezt megcsinálni, hogy az a fajta kapcsolat, ami eddig meg volt a 
balassagyarmati kórházzal, az ne romoljon, sőt még jobb legyen. A balassagyarmati 
kórház igazgatója itt volt a legutóbbi megbeszélésen, és véleménye szerint meg lehet 
ezt jól oldani, egyáltalán nincs ellenére ez a terv. 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Olvasta az anyagban, hogy az elbírálás vonatkozásában már most egy taxatív 
felsorolás szerepel, és az egyik pontja az, hogy a legalacsonyabb ajánlat fog nyerni.    

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Elmondja, hogy vannak olyan költségek, melyek elszámolhatóak lesznek a 
pályázatban, és ez be van maximálva, és ezt az elbírálásnál figyelembe kell vennünk.  

Vizi Zoltán képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Csatlakozva Havasi képviselőtársához, leszögezve, nem kérdés, hogy támogatjuk a 
dolgot, legelőször a pénzügyi finanszírozási kérdések jutnak eszébe. Kérdése, hogy 
tudnunk-e már bármit arról, hogy az öt éves időtartamban ez hogyan fog működni? 
Kapunk-e erre külön kvótát, hogyan fogjuk tudni fenntartani, s milyen arányban 
oszlanak meg a költségek a 13 település között. esetleg lakosságszám alapján? 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Az a biztos, hogy a biztosító – amit még nem tudunk, hogyan fognak hívni –, állami 
garancia mellett ezen intézmények működésére finanszírozási biztosítást köt. A 
kapacitás szám biztosítva lesz, amelyet elfinanszíroznak. Onnantól fogva majd az 
kérdés, hogy mennyi magánrendelést tudunk bevonni, hogy a rendelőintézetnek 
minden perce ki legyen használva. Erre kell majd számításokat végezni. Mint mondta, 
az intézmény finanszírozását, egy, az önkormányzatok által létrehozott gazdasági 
társaság végzi. Itt a felelősség kérdése az érdekes, mert itt jön be az említett 
lakosságszám, mert egyébként a társaság csinálja, de a mögöttes felelősség miatt 
vonják be az önkormányzatokat.  

Vizi Zoltán képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Csak példaként: alapfinanszírozás lesz a szakellátásnál egy bizonyos számú betegre, 
de mi történik akkor, ha 25 beteggel többet kell ellátni?! Esetleg itt jön be az 
önkormányzati kockázat? 
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Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
A szakma dolga, hogyan tudja ezt a kérdést kezelni. Azt gondolja, ha ide be tudjuk 
tenni, és reményeink szerint itt lesz a mentőállomás, itt lesznek a fogorvosi rendelők, a 
védőnői szolgálat, rendelők lesznek, és mint most is van, lesznek az épületben 
magánrendelések is, akkor meg lehet oldani. 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Véleménye szerint is meg tudjuk ezt teremteni, ha olyan szolgáltatási színvonalat, 
olyan szakembergárdát tudunk idehozni, akik versenyképesek más kórházakkal, akkor 
semmi gond.  
A kérdés, amit feszegettek, hogy gyakorlatilag miben áll, és miben merül ki az 
önkormányzatok plusz felelőssége a működtetés tekintetében, ha bármi olyan jön be, 
amely miatt ez az intézmény nem finanszírozható majd a biztosítási rendszerben lévő 
pénzeszközökből. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Erre a kérdésre a pályázat elkészülte után a támogatási szerződés alapján lehet majd 
választ adni. Jelen pillanatban ez a kérdés azért nem merült fel, mert most állnak össze 
a számok. Tehát erre a kérdésre a pénzügyi terv elkészülte után lehet választ adni. 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Azért kezdte rögtön azzal a kérdéskörrel, hogy készült-e előzetesen egy anyag. A 
megvalósíthatósági tanulmányban már konkrétan ki lesz ez a kérdés is bontva? 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
A pályázat benyújtásához szükséges megvalósíthatósági tanulmánynak már pénzügyi 
tervet is kell tartalmaznia.  

Smelkó István képviselő 
Az Európai Uniós pályázatoknál alapkövetelmény az, hogy a fenntarthatóságot is 
megvizsgálják. Az egyik legfontosabb célja a pályázatoknak, hogy nemcsak a projekt 
ideje alatt, hanem utána is vizsgálni kell a fenntarthatóságot. Ezt a pályázati kiírás 
szerint is kötelező megcsinálni.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Nem tudja, hogy mindenki értette-e, miről beszél. Az világos, hogy a pályázati 
rendszerben az van leírva, hogy a legoptimálisabb kérdés finanszírozható, minden 
rendben. A pályázat nyilvánvalóan mindig a legoptimálisabb helyzetet próbálja 
lefesteni, de az élet nemcsak erről szól – itt a probléma.  Megállapodhatunk most 
esetleg a kórház vonatkozásában, ez még nem jelenti azt, hogy majd az adott rendszer 
működése során ez valóban finanszírozható lesz, mert a betegeink egy része, vagy 
jelentős része nem ide fog jönni. Éppen arról beszél, hogy be van-e a rendszerbe építve 
egy olyan kockázati tényező, amely vizsgálná ezt a kérdést. Mert a pályázat 
benyújtásához nem kell vizsgálni, az az optimális helyzetet tartalmazza. Gyakorlat 
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szempontjából viszont egy sor olyan tényező van benne, hogy előfordulhat, hogy nem 
lesz elég a finanszírozás.  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Két dolgot tudunk eldönteni,– amiben korábban a kistérségi társulás már döntött –, 
hogy belemegyünk-e ebben a pályázatba, vagy nem lesz semmi. Ha belemegyünk, 
akkor nyilván törekedni kell azoknak a veszélyeknek a kiküszöbölésére, amik 
felmerülhetnek. Jogosnak tartja a kérdést, mert ilyenkor még nem látjuk mi a mögöttes 
felelősség, mert nem látjuk még a számadatokat. Ha majd látjuk a számadatokat, abból 
kiderülnek a veszélyek, látni lehet, mire kell számítani. Ha lezárul a közbeszerzési 
eljárás, akkor el lehet kezdeni ezeket a munkálatokat, hogy ezeket a következtetések le 
lehessen vonni. Senki nem akar megbukni ezzel. 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Mindig vannak vészforgatókönyvek. Amikor előterjesztést készítettek, számoltak 
azzal is, hogy mi van akkor, ha nem optimális a helyzet. És akkor merül a kérdés, amit 
feszegettek, hogy akkor lakosságarányosan kell majd a plusz költségeket viselni az 
adott önkormányzatoknak? 

Kolosiné dr. Percze Zsuzsanna alpolgármester 
Erről a kistérség döntött. Azért került most az eljárás megindítása a testület elé, mert a 
pályázati felhívásban megjelent, hogy az ingatlantulajdonosnak kell benyújtani a 
pályázatot, egyfajta gesztor szerepe lesz a városnak. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Az önkormányzatokkal úgy egyeztek, hogy a felépített mű után rendezni kell a 
tulajdonviszonyokat, mert pályázati pénzből valósul meg. A pályázat benyújtásáról 
minden érintett önkormányzat képviselő-testületének külön meg kell hoznia a 
határozatot. 

Vizi Zoltán képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Mint mondta, támogatják a beruházást, mert mind a városnak, mind a térségnek 
szüksége van rá, csak amit próbáltak kérdezni, hogy: mi van akkor, ha? Különösen 
jelenlegi helyzetben, amikor halljuk, hogy 2008. januártól átalakul az 
egészségbiztosító rendszer. A másik kérdés lesz majd a tulajdonjog, amit már a 
polgármester asszony is érintett. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Az előzetes megbeszélés az volt, és úgy véli ez a járható út, amire a következő példát 
mondja: tegyük fel, hogy ez az ingatlan jelenleg száz egységet ér, aminek csaknem 
teljes egészében a város önkormányzata a tulajdonosa. Ha ez az ingatlan átalakítás 
után ér háromszáz egységet, akkor a fennmaradó kétszáz egységre lakosságarányos 
tulajdonjogot kell biztosítani az érintett önkormányzatok részére. E számítás alapján 
Szécsénynek lesz 130 egység tulajdona, a fennmaradó 170 egység pedig 
lakosságarányosan kerül felosztásra a többi önkormányzat között. Mivel a pályázaton 
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együtt indulunk, a többi önkormányzati testület részéről is megvan a 
szándéknyilatkozat erre vonatkozóan.  

Dr. Kerényi Csaba képviselő, a Műemléki, Idegenforgalmi és Városfejlesztési Bizottság elnöke 
Néhány gondolatot szeretne ezzel kapcsolatban összefoglalni. Három dolog kell 
ahhoz, hogy egy egészségügyi intézmény működjön: először is paciens, utána képzett 
egészségügyi szakszemélyzet és valaki, aki mindezt finanszírozza. Esetünkben kivétel 
nélkül mindhárom dolog bizonytalan. Ennek ellenére, most van a Kormány 
programban ez a kistérségi járóbeteg ellátás fejlesztése, ami egy nagyon nagy szelet. 
Túl nagy szeletet kihasítanak ezekre a kistérségi központok kialakítására több mint a 
fele pénz erre fog elmenni. Ez tulajdonképpen egy ellenszélben végrehajtott manőver, 
háromszoros bizonytalansági tényezővel – ez még a hajózásban sem egy egyszerű 
dolog, annak ellenére, ahogy elhangzott, erre valóban szükség van. De nem tudja, 
hogy mennyire domborodott ki, hogy nem marad egyedül ebben önkormányzatunk és 
a kistérség, hanem lenne egy olyan társaság, ami nem engedné el a kistérség kezét a 
következő öt évben, nem egyedül viseli a kockázatot.   
A HVG-ben volt egy háromoldalas cikk a kistérségi járóbetegellátó központokról, 
ezekre a bizonytalanságokra ott is fény derült. Annak ellenére, hogy nagy a kockázat 
az önkormányzatnak bele kell lépni, mert nagyobb az elérhető eredmény. A biztosítási 
reform – politikától függetlenül – bizonytalanságot jelent az egészségügy már működő 
területein is.  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Biztos át lett ez gondolva, mert kormányzati programként szerepel, és emellé a 
Kormány is odateszi a magáét, azt kizárt dolognak tartja, hogy ezzel veszteséget 
fognak produkálni.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Szubjektív véleménye, és lehet, hogy nincs vele egyedül, ha talán ezeket a milliárdokat 
mondjuk a balassagyarmati kórház szakellátásának a megfelelő szintre hozására 
fordítanák, akkor jobban járnánk, mintha elaprózzuk dolgokat. Ez politikai a döntés. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Ha mi nem pályázzuk meg, akkor elviszi más, a balassagyarmati kórház akkor sem 
kapja meg ezt a pénzt.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Ezt azért tudni kell mindenkinek, még ha helyi politikus is, hogy mi van háttérben. 
Nyilván használjuk ki a lehetőséget, ezzel mindannyian egyetértünk, viszont 
beszéljünk azokról a kérdésekről is, amelyek felmerülhetnek, mint konkrét 
veszélyforrások. Nem nyújthatja fel úgy a kezét a testület addig, amíg nem beszélnek 
arról és több oldalról nem világítják meg, hogy miről is szól a történet. Kétségtelen 
tény, hogy bizonyos szempontból helyzetben van az önkormányzat. Próbáljuk meg - 
ez a véleménye, de a kockázatok az önkormányzatok szempontjából sajnos 
akkumulálódnak.    
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Dr. Kerényi Csaba képviselő, a Műemléki, Idegenforgalmi és Városfejlesztési Bizottság elnöke 
Az igaz, hogy a város és a térség önkormányzatai mögöttes felelősségvállalással 
rendelkeznek, de olyan projekt készül, ami ennek kockázatait csökkenti. Például az 
üzemeltetési költségek csökkentését eredményezi a tervezett korszerű fűtéstechnika, 
tehát vannak benne olyan dolgok, amelyek esetleg ezeket  a kockázatokat 
csökkenthetik.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Helyesnek tartja, hogy képviselő úr feltételes módot alkalmazott. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Olyanfajta megoldás szeretnénk tervezni, hogy a költségeket minimális szintre 
csökkentsék, ez a cél. A pályázat az alternatív energia felhasználását plusz ponttal 
fogja díjazni. Csak ennél az épületnél lesz lehetőségünk kiépíteni ilyen geotermikus 
rendszert, ami más országokban, Nyugat-Európában, már szinte mindennapos dolog. 
Nekünk erre máshonnan nincs forrásunk.  

Bartusné dr. Sebestyén Erzsébet címzetes főjegyző 
Elmondja, hogy a megtartott egyeztetéseken is felmerültek ugyanezek a kérdéskörök. 
Először azt kell megnézni, hogy mi a cél. Az a cél, hogy a lakosság jobb egészségügyi 
ellátását biztosítani tudjuk. Beleértve a kistérségét is, mert ha itt leszáll a buszról, nem 
kell továbbmennie Balassagyarmatra. Ez költségmegtakarítás az OEP-nek. Cél 
továbbá, hogy egy jó felszereltségű, műszerezettségű járóbeteg ellátást tudjunk 
biztosítani. Melyek azok a betegségcsoportok, amelyekre mindenképpen itt helyben 
kell biztosítani az ellátást. Az négy betegségcsoportra, melyet az OEP adatai is 
igazolnak, jelenleg is biztosítjuk, de milyen formában? És ezen túl, melyek azok az 
ellátások, amelyeket vállalkozás formájában be lehet vinni. Hiszen egy rendelő, ahol 
délelőtt van csak rendelés, után ki lehet adni vállalkozó orvosoknak egy-két óra 
rendelési időre, hiszen ebből van a plusz pénz. Be lehet vinni továbbá olyan üzleti célú 
vállalkozásokat, mint például a mozgáskorlátozottak részére különböző eszközök 
értékesítése,  gyógyszertár, büfé.  
Úgy gondolja, hogy az egyeztetéseken mindenki felelősen próbált gondolkodni, és 
felmerült az is, hogy mi történik, ha nem jön minden be a tervezettek szerint. Meg van 
a mögöttes felelősség, de meg van a szerződésmódosítás lehetősége is.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Pont a felelősség miatt beszélünk a kérdésről. 

Dr. Kerényi Csaba képviselő, a Műemléki, Idegenforgalmi és Városfejlesztési Bizottság elnöke 
Elmondja, megdöbbentő adatok vannak arról, hogy a kistérség lakossága hol veszi 
igénybe az egészségügyi ellátást. Nem a kistérségben. Ez Nógrád megyére is 
vonatkozik. Nógrád megyei lakosság OEP ellátásának kevesebb, mint fele történik a 
megyében. Tehát van tartalék a rendszerben. Ha egy százalékát sikerül a kistérségen 
belül tartani, az is növekedést hozhat. Viszont ez alátámasztja azt is, hogy kockázatok 
vannak.  



 10 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Látni lehet az adatokból azt is, hogy rendkívül felértékelődött a már jelenleg működő 
szakellátási forma is. Néhány szakellátásnál előjegyzések vannak már márciusra is, 
olyan sok a beteg, aki ide szeretne jönni. 

Smelkó István képviselő 
Azt is figyelembe kell venni, hogy húszezer emberről van szó, és nem mindenki olyan 
gazdag, hogy el tudjon menni máshová kórházba. Sokakat már az utazási költség is 
megfog, akkor csak ide fognak jönni. Körülbelül 20 éve a Magyar Demokrata Fórum 
már javasolta majdnem ugyanezt az ellátási módot, akkor letettek az önkormányzat 
asztalára egy anyagot, amely „komplex” kistérségi járóbeteg szakellátó központ 
kialakítására vonatkozott. Ezt 1989-ben csinálták, akkor nem valósulhatott meg, 
reméljük, most meglesz. 
 
 
A napirend tárgyalása közben távozott az ülésről Antal Ferenc képviselő. A 
képviselő-testület létszáma: 11 fő. 
 

Pintér Sándor képviselő, az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke 
A megyei közgyűlés szociális és egészségügyi bizottságának ülésein rendszeresen 
téma a kórházak helyzete is. A megyében jövőképe a salgótarjáni kórháznak van, a 
balassagyarmatinak annyira nincs a jelen pillanatban. Véleménye, hogy 
önkormányzatunk történelmi pillanat előtt áll, és azt gondolja bele kell vágni. Viszont 
az anyagi megfontoláson kívül a szakmai dolgokban is rendkívül körültekintőnek kell 
lenni. Bár nem vett részt az egyeztetéseken, de információk eljutottak hozzá. Figyelni 
kell arra is térségi háziorvosok tekintetében, hogy érdekeik ne sérüljenek.  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
A háziorvosokkal két fordulóban történt a szakmai egyeztetés, hogy legyenek 
közreműködők ebben a tervben. Sajnos előfordult, hogy el sem jöttek, és nem 
szolgáltatták a kért adatokat. Ezen el kell gondolkodni. Azzal lehet együttműködni, aki 
engedi. A szakmai egyeztetés a résztvevőknek nagyon jó volt, mert konkrétan 
elmondhatták, hogy mit szeretnének.  

Pintér Sándor képviselő, az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke 
A dolog azért bonyolultabb, mert van olyan háziorvos, aki egyben gyermek-szakorvos 
is, és ez érdekes szituációt eredményezhet, ha körzeti orvosként is és szakorvosként is 
dolgozik, mert esetleg elveheti a kártyákat a térségi háziorvosoktól.   

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Köszöni, hogy erre felhívta a figyelmet a képviselő úr, ügyelni fogunk rá, hogy vidéki 
háziorvosok érdeki ne sérüljenek.  
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A közbeszerzési szabályzatunk értelmében kerültek megfogalmazása a határozati 
javaslatok. Egyenként szavazásra bocsátja az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatokat. 
 
 
A képviselő-testület a határozati javaslatokat elfogadva, 11 igen szavazattal 
(ellenszavazat és tartózkodás nélkül) az alábbi határozatokat hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
221/2007.(XII.11.) számú határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 
„Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” 
pályázat beadásához szükséges „Pályázat előkészítése és pályázat 
írása a nevezett pályázati felhívás és a hozzá kapcsolódó útmutató 
dokumentációk szerint” tárgyú, egyszerű közbeszerzési eljárás 
megindításával és az eljáráshoz kapcsolódó ajánlattételi felhívás 
három ajánlattevő részére történő megküldésével. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Alpolgármester 

Bíráló Bizottság Elnöke  
 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
222/2007.(XII.11.) számú határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 
„Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” 
pályázat beadásához szükséges „Megvalósíthatósági tanulmány 
elkészítése, ezen belül Endrefalva, Nagylóc, Piliny, Varsány, 
Hollókő, Nógrádmegyer, Rimóc, Ludányhalászi, Nógrádsipek, 
Szécsény, Magyargéc, Nógrádszakál, Szécsényfelfalu 20.533 
lakosát magába foglaló térség egészségügyi járóbeteg-szakintézeti 
ellátás egészségügyi szakmai feltételrendszerének kidolgozása, 
különös tekintettel a pénzügyi-finanszírozási és fenntarthatósági 
modell számításokra” tárgyú, egyszerű közbeszerzési eljárás 
megindításával és az eljáráshoz kapcsolódó ajánlattételi felhívás 
három ajánlattevő részére történő megküldésével. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Alpolgármester 

Bíráló Bizottság Elnöke  
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
223/2007.(XII.11.) számú határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 
„Kistérségi járóbeteg-szakellátó központok kialakítása és fejlesztése” 
pályázat beadásához szükséges „Engedélyes terv és egyéb 
dokumentumok készítése (Építésnél munkanemekre lebontott 
műszaki költségbecslés, orvos-technológiai eszközök 
beszerzésének összeállítása, árajánlattal alátámasztása, 
infotechnológia kialakítása, árajánlattal alátámasztása)” tárgyú, 
egyszerű közbeszerzési eljárás megindításával és az eljáráshoz 
kapcsolódó ajánlattételi felhívás három ajánlattevő részére történő 
megküldésével. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Alpolgármester 

Bíráló Bizottság Elnöke  
 
 
3. Egyebek 
a./ Tájékoztatók, képviselői kérdések 
 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
A közmeghallgatással egybekötött ülés december 22-én 14 órakor kezdődik. 
Ugyanezen napon délelőtt kerül sor a közbeszerzési eljárások során beérkezett 
ajánlatok bontására, és az ülésen sor kerülhet a Bíráló Bizottság javaslata alapján azok 
elbírálására. 
 

Szenográdi Ferenc képviselő 
Tájékoztatást kér arról, hogy a vízmű taggyűlésen milyen állásfoglalás született. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Az Észak-Nógrád Kft. taggyűlésén úgy nézett ki, hogy át fog menni az üzemeltetési 
szerződés, de úgy, hogy minden pontja nagyon alaposan át lesz vizsgálva, azok a 
kérdések is, amik a munkavállalókat, és a vagyonkezelési megállapodást érintik. Ezzel 
a feladattal a Kft. megbízott egy hét tagból álló bizottságot, akik több alkalommal 
egyeztetnek az ÉRV képviselőivel. A szerződés-tervezetekben figyelembe lesznek 
véve a képviselő-testületi ülésünkön korábban elhangzott javaslatok. A taggyűlésen a 
döntéshez elegendő lesz 50 % +1 szavazat, tehát nem kell minősített többség, és az 
ÉRV, mint tulajdonos szavazatát ki kell majd venni, mivel vele kötnénk az 
üzemeltetési szerződést. Bízik benne, hogy meglesz a megfelelő számú szavazat, mert 
úgy tűnik, hogy a települések polgármesterei azt az álláspontot képviselik, hogy nem 
lehet a lakosságnak vízárat emelni. Mivel a Vízmű Kft. taggyűlésére is 22-én délelőtt 
kerül sor, a testületi ülésen be tud számolni az eredményről. 
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Vizi Zoltán képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Kérdése, hogy a víztározó ügye hol tart? 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
A vételi ajánlatok megküldésre kerültek a területen érintett tulajdonosoknak, és már 
jönnek vissza a válaszok, de még nem érkezett meg mindegyik. Akivel nem tudunk 
megegyezni, ott el kell indítani a kisajátítási eljárást, mert az a cél, hogy a terület 
önkormányzati tulajdonba kerüljön, mert csak így lehet a pályázatot benyújtani. Ha 
valamennyi válasz megérkezik tájékoztatást fog adni erről a kérdésről a képviselő-
testületnek. 
 

Vizi Zoltán képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Tájékoztatást ad arról, hogy a téglagyári út tulajdonosa megkereste, és kérte mondja el 
ajánlatát a képviselő-testületnek. Mivel az út, a korábbi tulajdonrendezés során, a 
tulajdonába került, ajánlatot tesz arra, hogy elcseréli a szemétteleppel. Azt kérdezi, 
hogy az önkormányzat partner-e ebben, mert elmondása szerint van egy jelentkező, aki 
megvásárolná tőle a területet. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Amennyiben az út területét értékesíti, akkor a törvény szerint az érintett 
ingatlantulajdonosok kérhetik a szolgalmi jog bejegyzést. Az utat nem lehet bezárni.  
Tájékoztatásul elmondja még, hogy a szécsényi szeméttelepre – a szerződés szerint -
2009-ig van üzemeltetési joga a Remondis Kft-nek. A kommunális hulladék-lerakóra 
2007. október 31-én lejárt a működési engedélye, azonban ezt a határozatot 
megfellebbezte másfél évvel ezelőtt, és ebben még nincs döntés, de  továbbra is oda 
szállítják a lakossági hulladékot. Tehát, ha a Kft-nek 2009-ig van üzemeltetési joga a 
telepre, addig az önkormányzatnak nincs benne szabad rendelkezési joga. Amikor 
2001-ben elnyerte a szeméttelep-kezelést, akkor a szerződésben sajnos ki lett kötve  - 
ami egyébként jogszabályellenes és erre rá is mutatott a környezetvédelmi hatóság -, 
hogy a rekultivációs tevékenységet az önkormányzat magára vállalta. Jelen pillanatban 
az a helyzet, ha a Kft-nek megszűnik az üzemeltetési joga, akkor azt tudjuk csinálni, 
hogy építési hulladékot odaszállítjuk, és elvégezzük a rekultivációs tevékenységet.  
Az alpolgármester asszony most készíti elő a december 22-i ülésre azt az 
előterjesztést, amely szerint a rekultivációs feladatok elvégzésére pályázattal igénybe 
vehessünk Uniós forrásokat.  
Ezt az utat már 2003-ban sem hagytuk bezárni, mivel kb. 60 tulajdonos használja, 
akiknek szolgalmi jogot kell biztosítani. Erről most is tájékoztatta az út tulajdonosát. 
 

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
A mai Nógrád Hírlapban megjelent egy cikk a telekadás kapcsán a könyvtár 
vonatkozásában - véleménye szerint erre a cikkre válaszolni kell. 
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Dr. Kerényi Csaba képviselő, a Műemléki, Idegenforgalmi és Városfejlesztési Bizottság elnöke 
Konkrétan Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megszólításra 
került háromszor.  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Még nem olvasta a szóban lévő cikket, de ha a testület véleménye, hogy válaszolni kell 
rá, akkor megfogalmazza a választ.  

Dr. Havasi Zoltán képviselő, városfejlesztési, műemlékvédelmi és idegenforgalmi tanácsnok 
Javasolja, hogy a Média bizottsággal vagy média szakemberrel meg kell beszélni, mi 
legyen a válasz. 
 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet polgármester 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, a napirendek megtárgyalása után az ülést 
17,20 órakor bezárja. 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

 
Bartusné  

dr. Sebestyén Erzsébet  
címzetes főjegyző 

Dr. Serfőzőné  
dr. Fábián Erzsébet  

polgármester 
 

 
 
 
 
 
 
 


